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JEGYZŐKÖNYV 
 
Jelen jegyzőkönyv a 2024. február 29-én, 20:00 órai kezdettel tartott, rendes 

tanácsülés alkalmával került felvételre.  
Az üléselnök, Szabó Ágoston Attila tanácsos úr megállapította, hogy a Helyi 

Tanács összehívása a Közigazgatási Törvénykönyvről szóló, 2019/57-es Sürgősségi 
Kormányrendelet 133-as, 134-es, 135-ösés 196-oscikkelyének előírásai szerint, a 
2024/47-es számú Polgármesteri rendelkezés értelmében került összehívásra, 
határozatképes. 

Az ülésen a következő tanácsosok vesznek részt: 
1. Bálint Stefan-Tibor 
2. Bálint Attila 
3. Bartalis Csaba 
4. Elekes József 
5. Elekes Szabolcs 
6. Gál Katalin 
7. Jakab Attila 
8. Kovács Attila 
9. Kovács Ernő 
10. Kovács Levente 
11. Marthy Barna 
12. Mihálydeák Ervin 
13. Nagy Ervin 
14. Sajgó Rita 
15. Szabó Ágoston Attila 
 

A gyűlésen jelen van Egyed József polgármester úr és Kovács Ileana-Éva, a 
község jegyzője.  

A tanácsülés teljes egészében videófelvételre kerül. A gyűlés magyar nyelven 
zajlik.  

Az üléselnök, Szabó Ágoston Attila miután megállapította, hogy a tanácsülést a 
törvényi előírásoknak megfelelően hívták össze, üdvözli a jelenlévőket és megnyitja 
Gyergyóújfalu Község Tanácsának rendes ülését. 



 
Az írásos meghívó alapján ismerteti a tárgyalandó 11 napirendi pontot két 

kiegészítéssel: 
1. 74/2023. számú Határozattervezet az AQUASERV MAROS K.F.T.-nek, a 

Hargita megyei Gyergyóújfalu község közigazgatási területén a közüzemi 
vízellátási és csatornaszolgáltatónak nyújtott egyedi de minimis támogatás 
jóváhagyásáról 

2. 10/2024. számú Határozattervezet a „Kulturális programok és 
tevékenységek vissza nem térítendő finanszírozása éves programjának” 
jóváhagyásáról Gyergyóújfalu községben 

3. 11/2024-es számú Határozattervezet a „Sport tevékenységek vissza nem 
térítendő finanszírozása éves programjának” jóváhagyásáról 
Gyergyóújfalu községben  

4. 12/2024-es számú Határozattervezet az „Ifjúsági tevékenységek vissza nem 
térítendő finanszírozása éves programjának” jóváhagyásáról 
Gyergyóújfalu községben  

5. 14/2024-es számú Határozattervezet Gyergyóújfalu Község 
Költségvetéséből a szociális szolgáltatások részére előirányzott összegek 
jóváhagyására 

6. 20/2024. számú Határozattervezet a Gyergyóújfalu község Polgármesteri 
hivatalán belül a köztisztviselők és szerződéses alkalmazottak 
közlekedési költségei elszámolásának jóváhagyásáról  

7. 17/2024. számú Határozattervezet Gyergyóújfalu Község 2023-as évi 
Költségvetése végrehajtásának jóváhagyásáról  

8. 19/2024. számú Határozattervezet a 4/2024-es számú, a 2024. évre vonatkozó 
helyi érdekű cselekvési és munkaterv jóváhagyásáról, a 196/2016. számú, a 
felzárkóztatási jövedelemről szóló törvény alapján, valamint a gyermek 
eltartására kötelezett, munkaképes szülők által a Polgári 
Törvénykönyvben meghatározott feltételek mellett végzett tevékenységek 
megállapításáról szóló Határozat visszavonásáról  

9. 16/2024. számú Határozattervezet a Hargita megyei Gyergyóújfalu 
községben a földgázelosztási közüzemi szolgáltatás koncessziós 
szerződésének odaítélésére irányuló pályázat elbíráló bizottsága 
létrehozásáról  

10. Gyergyóújfalu Község Képviselőtestülete előző ülései jegyzőkönyveinek 
jóváhagyása 

11. Folyó ügyek    
 
Kiegészítés:  

- 21/2024-es számú Határozattervezet egyes, Gyergyóújfalu Község 
köztulajdonát képező terület elfoglalásról a „Kerékpárút létesítése 
Gyergyóújfalu község külterületén” megnevezésű beruházás elvégzése 
céljából 



- 13/2024-es számú Határozattervezet a Gyergyóújfalu községben levő 
szociális szolgáltatások éves tervének jóváhagyására 

 
 

Az üléselnök javasolja, hogy a kiegészítéseket a folyó ügyek előtt tárgyalják, 
majd felkérdezi a jelenlevőket, hogy valakinek javaslata, hozzászólása van-e a 
napirendi pontok sorrendjével kapcsolatban. Szavazásra bocsátja a napirendi 
pontokat, a Képviselő Testület 15 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül fogadta el.  

Az ülés folytatódik a napirendi pontok tárgyalásával.     
 

1. 74/2023. számú Határozattervezet az AQUASERV MAROS K.F.T.-nek, a 
Hargita megyei Gyergyóújfalu község közigazgatási területén a közüzemi 
vízellátási és csatornaszolgáltatónak nyújtott egyedi de minimis támogatás 
jóváhagyásáról 

Egyed József: Az elmúlt évben tartottunk Gyergyóalfaluval együtt egy közös 
testületi ülést, amiben az Aquaserv Maros KFT felvázolta a jelenlegi helyzetet, azt, 
hogy mindenik településen milyen formán oszlik el a veszteség, és azt, hogy mi 
okozza a veszteséget. Gyergyóújfalu jelen pillanatban egy 193.842 lejes, vagyis 39.000 
eurós támogatást kell adjon ahhoz, hogy az Aquaserv Maros KFT el tudja végezni a 
teljes évi feladatát, ez négy negyedévre lesz leosztva. A jóváhagyáshoz szükséges 
dokumentumokat leküldtük az Országos Versenyhivatalnak, ők átnézték, 
jóváhagyták, ez azt jelenti, hogy a Testület kell még jóváhagyja ahhoz, hogy tudjuk 
folyósítani a cég fele a pénzt. Gyergyóalfalu is előkészítette az anyagot, közelebbről 
jóváhagyja a Testület. Több variációt megbeszéltünk azzal kapcsolatban, hogy mi 
van akkor, ha a közeljövőben új árszámítást vezetünk be, erre az akták készülnek és 
azt hiszem, hogy a közeljövőben ezt a Testület át kell beszélje, hogy ezt a javaslatot 
milyen formában teszi le az ANRSC-NEK, annak az állami szervnek, amelyik 
meghatározza az ár képzést. Még egyelőre az elképzelés az, hogy támogatást adunk, 
mint a tavalyi évben. Most a miénk a támogatás kisebb, mint a tavalyi évben, ez abból 
adódik, hogy az éves felmérések után a mérleg úgy jött le, hogy Gyergyóújfaluban 
kevesebb a veszteség.    
Szabó Ágoston-Attila: Szükség van az összes szakbizottság véleményezésére. 
Kovács Attila: A Gazdasági szakbizottság pozitívan véleményezte a 
határozattervezetet.  
Elekes Szabolcs: A Munkaügyi szakbizottság is pozitívan véleményezte a 
határozattervezetet.  
Gál Katalin: A Szocio-kulturális szakbizottság is pozitívan véleményezte a 
határozattervezetet. 
Kovács Ernő: A Mezőgazdasági szakbizottság is elfogadta a határozattervezetet.    
Szabó Ágoston-Attila: Kérdezem a Tanácsot, valakinek kérdése, hozzászólása a 
határozattervezettel kapcsolatban van-e? Amennyiben nincs, kérem, szavazzanak, ki 
ért egyet, hogy a határozattervezetet ebben a formában elfogadjuk? A Helyi Tanács 



15 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül fogadta el a 
határozattervezetet. 
   

2. 10/2024. számú Határozattervezet a „Kulturális programok és 
tevékenységek vissza nem térítendő finanszírozása éves programjának” 
jóváhagyásáról Gyergyóújfalu községben 

Egyed József: Ahhoz, hogy az egyesületeinket támogatni tudjuk abban, hogy 
elvégezzék azokat a közösségi programokat, amiket évente el szoktak végezni, vagy 
újakkal gazdagítsák a közösség életét, támogatást kell nyújtsunk nekik. Ennek a 
támogatásnak az összege be van foglalva az éves Költségvetésbe. A kulturális 
pályázat összege 70.000 lej lenne, a maximális keretösszeg amire lehet pályázni 
20.000 lej. 
Szabó Ágoston-Attila: Szükség van a Gazdasági és a Szocio-kulturális szakbizottság 
véleményezésére.  
Kovács Attila: A Gazdasági szakbizottság elfogadta a bemutatott formában a 
határozattervezetet. 
Gál Katalin: A Szocio-kulturális szakbizottság is elfogadta a bemutatott formában a 
határozattervezetet. 
Szabó Ágoston-Attila: Kérdezem a Tanácsot, valakinek kérdése, hozzászólása a 
határozattervezettel kapcsolatban van-e? Amennyiben nincs, kérem, szavazzanak, ki 
ért egyet, hogy a határozattervezetet ebben a formában elfogadjuk? A Helyi Tanács 
15 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül fogadta el a 
határozattervezetet. 
   

3. 11/2024-es számú Határozattervezet a „Sport tevékenységek vissza nem 
térítendő finanszírozása éves programjának” jóváhagyásáról 
Gyergyóújfalu községben  

Egyed József: Tavaly is támogattuk a kisgyerekek sportnevelését, a gyerekek sport 
nevelését, oktatását finanszíroztuk meg. Szeretnénk az idén is a gyerekeket 
mozgásra ösztönözni, talpraesett fiatalokat nevelni. A sport tevékenységek 
pályázatának összege összesen 30.000 lej, a maximális lepályázható összeg 30.000 lej.  
Szabó Ágoston-Attila: Szükség van a Gazdasági és a Munkaügyi szakbizottság 
véleményezésére.  
Kovács Attila: A Gazdasági szakbizottság elfogadta a bemutatott formában a 
határozattervezetet. 
Elekes Szabolcs: A Munkaügyi szakbizottság is elfogadta a bemutatott formában a 
határozattervezetet. 
Szabó Ágoston-Attila: Kérdezem a Tanácsot, valakinek kérdése, hozzászólása a 
határozattervezettel kapcsolatban van-e? Amennyiben nincs, kérem, szavazzanak, ki 
ért egyet, hogy a határozattervezetet ebben a formában elfogadjuk? A Helyi Tanács 
15 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül fogadta el a 
határozattervezetet. 
 



4. 12/2024-es számú Határozattervezet az „Ifjúsági tevékenységek vissza nem 
térítendő finanszírozása éves programjának” jóváhagyásáról 
Gyergyóújfalu községben  

Egyed József: Egy innovatív ötlettel állnánk elő, szeretnénk a fiataljainkat is bevonni 
a közéletbe. Azt, hogy ez milyen formában történjen, egyesületekre bíznám, én csak 
a finanszírozást javasolnám nekik. Ez az összeg 10.000 lej, nem egy nagy összeg, de 
indulásból ez elég, hogy lássuk milyen ötletekkel jönnek. A maximálisan pályázható 
összeg ugyancsak 10.000 lej. Azt szeretném, ha több részre lehetne osztani, több 
egyesületnek lenne rá szüksége, mert ebben látok én egy innovatív dolgot, ami szint 
is vihetne a fiataljaink életébe.   
Szabó Ágoston-Attila: Szükség van a Gazdasági és a Munkaügyi szakbizottság 
véleményezésére.  
Kovács Attila: A Gazdasági szakbizottság elfogadta a bemutatott formában a 
határozattervezetet. 
Elekes Szabolcs: A Munkaügyi szakbizottság is elfogadta a bemutatott formában a 
határozattervezetet. 
Szabó Ágoston-Attila: Kérdezem a Tanácsot, valakinek kérdése, hozzászólása a 
határozattervezettel kapcsolatban van-e? Amennyiben nincs, kérem, szavazzanak, ki 
ért egyet, hogy a határozattervezetet ebben a formában elfogadjuk? A Helyi Tanács 
15 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül fogadta el a 
határozattervezetet. 
 

5. 14/2024-es számú Határozattervezet Gyergyóújfalu Község 
Költségvetéséből a szociális szolgáltatások részére előirányzott összegek 
jóváhagyására 

Kovács Ileana-Éva: A Költségvetésben előirányzott összegek újbóli elfogadásáról 
van szó, felosztva ágazatokra, így 88.000 lej van javasolva az otthoni idősgondozásra, 
10.000 lej van javasolva a hátrányos helyzetű gyerekek felzárkóztatására, 14.000 lej a 
községünkből származó gyerekotthonban levő gyerekeknek, 27.000 lej pedig az 
idősebb személyek és a fogyatékkal élők otthonokban levő ellátására, ez utóbbi kettő 
részfinanszírozások, partnerségben Hargita Megye Tanácsával. Mivel a Községnek 
nincsenek ilyen szociális szolgáltatásai, ezért minden szociális szolgáltatást 
partnerségi vagy szolgáltató szerződéssel lehet megoldani.   
Szabó Ágoston-Attila: Szükség van a Gazdasági és a Munkaügyi szakbizottság 
véleményezésére.  
Kovács Attila: A Gazdasági szakbizottság elfogadta a határozattervezetet. 
Elekes Szabolcs: A Munkaügyi szakbizottság is elfogadta a határozattervezetet. 
Szabó Ágoston-Attila: Kérdezem a Tanácsot, valakinek kérdése, hozzászólása a 
határozattervezettel kapcsolatban van-e? Amennyiben nincs, kérem, szavazzanak, ki 
ért egyet, hogy a határozattervezetet ebben a formában elfogadjuk? A Helyi Tanács 
15 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül fogadta el a 
határozattervezetet. 
 



6. 20/2024. számú Határozattervezet a Gyergyóújfalu község Polgármesteri 
hivatalán belül a köztisztviselők és szerződéses alkalmazottak 
közlekedési költségei elszámolásának jóváhagyásáról  

Kovács Ileana-Éva: A 39/2024-es Kormányhatározat jóváhagyta a köztisztviselőknek 
is az ingázási pénz elfogadását. Azokról a helyzetekről van szó, amikor a lakhely 
vagy az ideiglenes lakhely nincs a Polgármesteri hivatallal egy településen. A 
törvény által megszabott mennyiség 7,5 l/100 km, év elején az alkalmazottak kérést 
kell letegyenek, igazolást az autó aktáiról, személyazonosságiról másolatot, 
amelyből kitűnik, hogy melyik helyiségben van a lakhelyük vagy az ideiglenes 
lakhelyük, valamint üzemanyag nyugtát, a vásárlásról.     
Szabó Ágoston-Attila: Szükség van a Gazdasági szakbizottság véleményezésére.  
Kovács Attila: A Gazdasági szakbizottság elfogadta a határozattervezetet. 
Szabó Ágoston-Attila: Kérdezem a Tanácsot, valakinek kérdése, hozzászólása a 
határozattervezettel kapcsolatban van-e? Amennyiben nincs, kérem, szavazzanak, ki 
ért egyet, hogy a határozattervezetet ebben a formában elfogadjuk? A Helyi Tanács 
15 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül fogadta el a 
határozattervezetet. 
 

7. 17/2024. számú Határozattervezet Gyergyóújfalu Község 2023-as évi 
Költségvetése végrehajtásának jóváhagyásáról  

Egyed József: A Testület mindig költségvetés elkészítésekor megkapja az elmúlt 
évnek a végrehajtását, abból jól látszik, hogy végeztük a feladatunkat.  
Szabó Ágoston-Attila: Szükség van a Gazdasági szakbizottság véleményezésére.  
Kovács Attila: A Gazdasági szakbizottság elfogadta a határozattervezetet. 
Szabó Ágoston-Attila: Kérdezem a Tanácsot, valakinek kérdése, hozzászólása a 
határozattervezettel kapcsolatban van-e? Amennyiben nincs, kérem, szavazzanak, ki 
ért egyet, hogy a határozattervezetet ebben a formában elfogadjuk? A Helyi Tanács 
15 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül fogadta el a 
határozattervezetet. 
 

8. 19/2024. számú Határozattervezet a 4/2024-es számú, a 2024. évre vonatkozó 
helyi érdekű cselekvési és munkaterv jóváhagyásáról, a 196/2016. számú, a 
felzárkóztatási jövedelemről szóló törvény alapján, valamint a gyermek 
eltartására kötelezett, munkaképes szülők által a Polgári 
Törvénykönyvben meghatározott feltételek mellett végzett tevékenységek 
megállapításáról szóló Határozat visszavonásáról  

Kovács Ileana-Éva: A 196-os törvény hatályon kívül helyezte a 2001-ből való 416-os 
törvényt, amely a szociális segélyekről szól. A 416-os törvény előírta, hogy a Tanács 
kell jóváhagyja azokat a munkálatokat, amelyeket kötelesek elvégezni a szociális 
segélyben részesülő személyek. Ez az előírás nem jelenik meg kimondottan a 196-os 
törvényben, de mi úgy értékeltük, hogy ez egy olyan tevékenység, amit jó hogyha a 
Tanács jóváhagy. Hargita Megye Prefektusi Hivatala nem így véleményezte, nincs 
leírva a törvényben kimondottan, hogy közigazgatási aktával kell jóváhagyni ezeket 



a tevékenységeket, elég a polgármester egyszerű jóváhagyása. Ennek következtében 
javasolta visszavonásra a határozatot.     
Szabó Ágoston-Attila: Szükség van a Munkaügyi és Szocio-kulturális szakbizottság 
véleményezésére.  
Elekes Szabolcs: A Munkaügyi szakbizottság is elfogadta a határozattervezetet. 
Gál Katalin: A Szocio-kulturális szakbizottság pozitívan véleményezte a 
határozattervezetet. 
Szabó Ágoston-Attila: Kérdezem a Tanácsot, valakinek kérdése, hozzászólása a 
határozattervezettel kapcsolatban van-e? Amennyiben nincs, kérem, szavazzanak, ki 
ért egyet, hogy a határozattervezetet ebben a formában elfogadjuk? A Helyi Tanács 
15 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül fogadta el a 
határozattervezetet. 

 
9. 16/2024. számú Határozattervezet a Hargita megyei Gyergyóújfalu 

községben a földgázelosztási közüzemi szolgáltatás koncessziós 
szerződésének odaítélésére irányuló pályázat elbíráló bizottsága 
létrehozásáról  

Egyed József: A gáznál jelenleg két darab közbeszerzésünk fut, ami kötelező ahhoz, 
hogy a munkálatokat elkezdhessük. Az egyik a többletköltségeknek a közbeszerzés 
általi kivitelező megkeresése, a második pedig a szolgáltatás kiszerződése, ehhez a 
közbeszerzéshez kell a kiértékelő bizottság névsora. A javaslatunk, hogy Czirják 
Zsófia lenne az elnök, mivel ő foglalkozik leginkább ezzel a pályázattal, a tagok 
András Éva és Ferencz Lehel, póttagok pedig Egyed Imre-András és Székely Katalin.   
Szabó Ágoston-Attila: Szükség van a Gazdasági szakbizottság véleményezésére.  
Kovács Attila: A Gazdasági szakbizottság elfogadta a határozattervezetet. 
Szabó Ágoston-Attila: Kérdezem a Tanácsot, valakinek kérdése, hozzászólása a 
határozattervezettel kapcsolatban van-e? Amennyiben nincs, kérem, szavazzanak, ki 
ért egyet, hogy a határozattervezetet ebben a formában elfogadjuk? A Helyi Tanács 
15 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül fogadta el a 
határozattervezetet. 

 
10. Gyergyóújfalu Község Képviselőtestülete előző ülései jegyzőkönyveinek 

jóváhagyása 
Szabó Ágoston-Attila: Felkérem a Testület tagjait, ha valakinek észrevétele, 
kiegészítése van a jegyzőkönyvekkel kapcsolatban az jelezze. Amennyiben nincs, 
kérem a Testületet, szavazzanak, ki van amellett, hogy az előterjesztett formában 
elfogadjuk a jegyzőkönyveket? A Helyi Tanács 15 igen szavazattal, tartózkodás és 
ellenszavazat nélkül fogadta el a jegyzőkönyveket. 

 
11. 21/2024-es számú Határozattervezet egyes, Gyergyóújfalu Község 

köztulajdonát képező terület elfoglalásról a „Kerékpárút létesítése 
Gyergyóújfalu község külterületén” megnevezésű beruházás elvégzése 
céljából 



Egyed József: Tudjuk azt, hogy ez a pályázat megrekedt egy CFR-s 
engedélyeztetésen, végül a Testülettel úgy döntöttünk, hogy lemondjuk azt az 
útszakaszt. Átmegy ez az útszakasz Szenétére, onnan a felfele vezető ágat le kellett 
mondjuk a két vasúti átkelő miatt, ezért más útvonalat javasoltunk ugyanazokkal a 
paraméterekkel. Ez az útszakasz ugyancsak a gyergyóújfalvi Varga utcából induló 
átmenőág lenne. Ennek az elfoglalására lenne szükség ideiglenesen, bicikliút 
létrehozására, ez 11.538 m2 és 20.177 m2. Itt kész vannak a terv dokumentációk, 
közelebbről írjuk ki közbeszerzésre.  
Szabó Ágoston-Attila: Szükség van a Gazdasági szakbizottság véleményezésére.  
Kovács Attila: A Gazdasági szakbizottság elfogadta a határozattervezetet. 
Szabó Ágoston-Attila: Kérdezem a Tanácsot, valakinek kérdése, hozzászólása a 
határozattervezettel kapcsolatban van-e? Amennyiben nincs, kérem, szavazzanak, ki 
ért egyet, hogy a határozattervezetet ebben a formában elfogadjuk? A Helyi Tanács 
15 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül fogadta el a 
határozattervezetet. 

 
12. 13/2024-es számú Határozattervezet a Gyergyóújfalu községben levő 

szociális szolgáltatások éves tervének jóváhagyására 
Kovács Ileana-Éva: A Határozattervezet azokat a tevékenységeket tartalmazza, 
amelyeket a Polgármesteri Hivatal szociális téren végez az év folyamán, beleértve 
azokat a tevékenységeket is, amelyek szolgáltatásként vannak kiszerződve, és azokat 
is, amelyeket a Polgármesteri Hivatal végez. A tervezetben szerepel az otthoni 
idősgondozás 15 alkalmazott személlyel, 727.000 lej van előirányozva, gondozási 
segélyre 1.600.000 lej van, vannak olyan tevékenységek, amelyeket a szociális iroda 
végez, gyermeksegélyek összeállítása, gyereknevelési akták összeállítása, szociális 
segélyek, minden féle szociális jellegű probléma, amit a hivatal megold. Ide 
tartoznak még a gyerekotthonban levő gyerekek, ez jelenleg 4 gyerek 14.000 lejes 
hozzájárulással, 10.000 lej van sürgősségi segélyekre előirányozva, 10.000 lej a 
hátrányos helyzetű fogyatékkal élő gyerekek felzárkóztatására, 88.000 lej van a 
Caritas általi otthoni idősgondozására, 65.000 lej van a közösségi asszisztensnek, aki 
szintén a szociálisan és egészségügyileg hátrányos helyzetű személyeken segít. Ide 
tartoznak még az óvodás bonok, élelmiszercsomagok, fűtéstámogatás és különféle 
további szociális tevékenységek. 
Szabó Ágoston-Attila: Szükség van a Munkaügyi szakbizottság véleményezésére.  
Elekes Szabolcs: A Munkaügyi szakbizottság elfogadta a határozattervezetet. 
Szabó Ágoston-Attila: Kérdezem a Tanácsot, valakinek kérdése, hozzászólása a 
határozattervezettel kapcsolatban van-e? Amennyiben nincs, kérem, szavazzanak, ki 
ért egyet, hogy a határozattervezetet ebben a formában elfogadjuk? A Helyi Tanács 
15 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül fogadta el a 
határozattervezetet. 
 

13. Folyó ügyek 



Egyed József: A Költségvetés elfogadásra került, így elkezdődtek a feladatok 
leosztása, a munkálatok megbeszélése, kiszerződése, amelyekkel megbízott a 
Testület. Az iskolánál volt egy tervezőcsapat, akik megnézték, hogy mit kellene 
elvégezni. Azt beszéltük, hogy a héjazást teljesen kicserélnénk, körbe megtörténne 
az esővízelvezetés és a kipucolás. Az iskola előtti részre, ahonnan a nagy fákat 
kivágtuk, oda ültetnénk alacsonyabb fákat. Erre elindultak a felmérések, holnap 
beszélek a céggel, hogy mit javasolnak erre és felkérjük-e a munka elvégzésére. 
Ugyancsak ezt a céget megkértem, hogy menjenek fel Tekerőpatakra a 
tűzoltószertárt nézzék meg, ott jó lett volna belefogjuk az egész térnek a rendezését, 
de nem tudom meg tudjuk-e oldani, hogy annak a térnek a telekelése meglegyen az 
Önkormányzat részére. A cél az lenne, hogy ott a teret teljes egészében le 
térkövezzük. Az épület felújítást elkezdjük, a tervezési folyamatát ugyanúgy 
beindítjuk.  
Egy bizottság kijárt és megnézte az erdei- mezei utakat, ahol első körben 
elindítanánk a munkálatokat, ebbe benne van a hevederi út, az Erdőlő-út, Kicsiponk 
fele vezető út. Az Erdőlő-út a megyei úttól felfele az aszfaltig egy komolyabb alapot 
kapna, az alsó fele pedig egy kitöltést. Még van két kérés két útra, az egyik a Mester 
utca végétől a csomafalvi határig, a másik Tekerőpatakon. Ajánlatokat kérünk 
cégektől, ha minden sikerül, a jövő hét folyamán tudunk szerződést kötni. 
Megnéztük a hevederi úttal kapcsolatban, hogyan lenne egyszerűbb, ajánlatokat 
kértünk a vaslábi bányától is, hiszen az idéntől ők is egy új gépsort vásároltak és 
tudnak 063-as és 040-est is gyártani. Ha árban jobb lesz és a minőséget ugyan úgy 
tudja hozni, akkor a hevederi utat lehet, hogy vaslábi bányából vásárolt kővel fogjuk 
kitölteni. Ez minőségileg ugyan olyan eredményt tud hozni, viszont közelebb van.  
Megnéztük a kilyénfalvi kultúrház oldalát, ott sajnos részünkről egy tévedés történt, 
korrigáljuk. Sőt, Kilyénfalván azt is szeretnénk, hogy a focipályánál a két oldala meg 
volt emelve, legalább arra a szintre próbáljuk megemelni a két oldalsó részt is, ha a 
vasazat megbírja, akkor lehet, hogy elfogadjuk és azt is előkészítjük. Felmértük a 
parkokat, vannak elképzelések, hogy mit kellene csinálni, vannak merészebbek, 
egyszerűbbek, mindenképpen, ami javasolva volt, a padok, szemetesek, amiket ki 
kellene helyezni, azokat megvásároljuk a jövő hét folyamán, aztán ezt át kell még 
beszéljük, hogy milyen eszközöket javaslunk odatenni. Én kicsit merészebben is 
gondolkodnék, valamilyen extrém pályát is kialakítanék a gyerekeknek valahova, a 
helyszínen még gondolkodom. A tervezéssel van egy kicsi gond, általában inkább 
egyéni dolog szokott ez lenni. Csíkban van egy biciklis csapat, aki ezzel foglalkozik, 
lássuk ők tudnak-e segíteni, ha nem kerülne olyan nagy összegbe, akkor ezt 
megcsinálnám, még nem döntöttem el, hogy melyik parkban.  
Volt tárgyalás egy céggel a zászlótartó visszahelyezésével kapcsolatban, még nem 
kaptam konkrét ígéretet, hogy március 15-ig el tudják készíteni, meg a gömbök és az 
emlékmű teljes kiegészítését.    
A héten neki akartak fogni a mezei utaknak, újból a nagy pályázatoknak, ott van egy 
kis egyeztetésünk az AFIR-al, addig nem indítjuk el azt a pályázatot, amíg az 
egyeztetés a végére nem jut, viszont azt javasoltuk, hogy az aszfaltozás pályázatot 



indítsák el, várjuk a választ, hogy jövő hét elején mit javasol a cég, mikor fogjanak 
ennek neki.   
Megy a tornaterem felújítás, talán a jövő hét elején megkapja a héjazást, felrakják a 
cserepeket.  
Gál Katalin: A kilyénfalvi focipályán és játszótéren lovakkal, szekerekkel járnak, 
erről készült felvétel. Szeretném újra felvetni a kérést, nem most, hanem majd esetleg 
költségvetés módosításkor, hogy tegyünk kamerákat arra a területre. Nem látok más 
kiutat, hogy hogyan tudnánk visszaszorítani ezeket a rongálásokat. Azonosítani 
tudjuk, hogy ki volt, mivel szinte minden ilyen rongálásról készült felvétel, de ha 
azokat nem hozzuk nyilvánosságra, vagy valakit nem vonunk felelősségre, akkor 
nem lesz tanulságos az emberek számára. 
Egyed József: Nem szükséges a kamera felszereléséhez költségvetésmódosítás, 
javasolni fogjuk, hogy jövő héten szereljenek egyet, egy műfüves focipálya nem arra 
a célra van, hogy szekerekkel járjanak rajta, a felvételeket el fogjuk kérni.  
Gál Katalin: Szintén a játszóterekkel, focipályákkal kapcsolatban lenne egy 
kérdésem, működési szabályzatot kellene-e létrehozzunk, segítene-e?  
Egyed József: Működési szabályzat nem nagyon van játszótereken, inkább az, hogy 
ki hogyan használhatja, hogy ki milyen felelősséggel tartozik ott. Újfaluban is 
napirenden küzdünk azzal, hogy a nagyobbak összetörik. Akit utolértünk azt 
megpróbáltuk helyesebb útra terelni, vagy a szülőt kell kényszeríteni arra, hogy ezt 
megoldja. Mindenképp segít a kamerarendszer, mert eddig az által tudtuk meg, 
hogy kik rongáltak.  
Jakab Attila: Szintén ezzel a helyzettel kapcsolatba szeretnék hozzászólni, jelezték a 
gyerekeim, hogy ott a focipályán átrúgták a labdát a szomszédba, a szomszédok 
viszont nem voltak hajlandóak visszaadni. Oda mentem, megkértem mondják el, 
hogy mik a problémák, én ezeket leírtam: a labdát átrúgják az udvarra, cserepet 
összetörtek a tetőn, van egy beteg asszony, aki demenciás, ő nagyon megijed amikor 
neki rúgják a labdát a háznak, amikor pedig kint van akkor veszélyes, hogy eltalálják. 
Átmásznak a veteményeskertbe a labda után, azt mondják amikor a labdát viszik 
visznek mást is, történt olyan eset is, hogy a kutya megharapta, aki bejárt. Azt 
mondják, hogy a focipályán és mellette isznak, valamint egyebet is fogyasztanak. 
Volt letéve kérés, de nem hallgatták őket, beszéltek Borboly Csaba elnök úrral, tőle 
szóbeli ígéretet kaptak, hogy őszig befödik a pályát és tesznek kamerát.  
Egyed József: Többször is meghallgattam őket, az is a célunk, hogy megoldjuk ezt a 
helyzetet. Amit ők kérnek, a lefödést, azt nem lehet megoldani, az első havazásnál 
leszakítsa a hálót. Megemeljük az oldalait, kamerát szerelünk, ennél többet nem 
tudunk. A többi szomszéd megoldotta úgy, hogy készített egy kiskaput, amin a 
gyerekek át tudnak menni a labdáért, ha átrúgják. Közösségi tér van ott, ezt el kell 
valahogy fogadni.  
Marthy Barna: A mezei utaknál kilyénfalvi utakra nincs letéve kérés? Vannak kisebb 
mezei útszakaszok, amik megközelíthetetlenek az utak miatt.   
Egyed József: Az Erdőlő-út és a Kicsiponk fele vezető út is Kilyénfalvi, ezek elég 
hosszú szakaszok, ezek élveznek most prioritást, majd utána rátérünk a kisebb 



szakaszokra. Megkérem tegyenek le kérést ezekre a szakaszokra, a következő résznél 
prioritásba tesszük.  
Marthy Barna: A járdánál tapasztaltam süllyedést, a templom közelében két helyen, 
az garanciába van-e? 
Egyed József: Nem hiszem, hogy garanciába van, de azt mi is ki tudjuk javítani.  
Kovács Levente: Javaslatot szeretnék tenni egy ágvágó gép vásárlására, amit a 
meglévő kotrógépre fel lehetne szerelni, tudom, hogy a Költségvetés már megvan, 
ez egy olyan 53.000 lej lenne. Szó volt az erdei utak kiszélesítéséről, hogy majd 
valamilyen cég ott az ágakat levágja, egy ilyen gép megoldás lenne. Nem csak az 
erdei utakon, hanem a mezei utakon is megoldás lenne. 
Egyed József: Néztük ezt mi is, ehhez képest most mi is elindítottunk egy 
elképzelést. Régóta hallom a fuvarozóktól, hogy bizonyos erdei utakat nagyon 
benőttek a fák, ezért egyik úton elkezdtük a kitakarítást, felkértünk egy céget is és 
van közmunkás is, aki ezzel dolgozik, egyelőre kísérleti jelleggel. Én arra gondolok, 
hogy ez arra lesz jó, hogy a vékonyabb ágakat levágja, a vastagabbakat pedig meg 
kell oldani. A nagyobb munka azzal van, hogy a levágott ágakat elhordani, jelenleg 
hat ember dolgozik, de nagyon lassan haladnak. Vásárolni szeretnénk egy 
kommunális gépet, ezt úgy kellene megtegyük, hogy az ilyen tartozékokat elbírja. 
Az ágak levágását lehet jobblesz kiadni egy cégnek, hogy ők oldják meg, nekünk a 
legnagyobb gondunk a sáncok kaszálása. Ehhez kellene egy olyan gép, amihez van 
egy hosszú nyakú nyírógép, egyébként láttam, hogy azzal is oldalra fordítva vágtak 
le kisebb ágakat, ez valamennyire össze is őröli. Egy olyan gépet kellene vásárolni, 
amivel lehet havat tolni, sót szórni, füvet kaszálni, ágat aprítani. Előbb-utóbb 
szemétlerakó helyet is kell kialakítani, ahová külön lesz helye ágnak is. A Testülettel 
közösen erre a célra kell találjunk egy helyet, sokan hozzák ide hátul, de itt már sok 
is van és a látvány miatt sem felel meg itt. Sajnos, ha nem ide hozzák, akkor kiviszik 
valahova a mezőre. Ezt nekünk valahogy kezelnünk kell, még akkor is, ha a 
közösségnek költségébe kerül, ez úgy volna jó, ha már alapból szelektíven raknák le. 
Arra kérem a Testületet, hogy ezen gondolkodjanak, ha tisztán akarjuk tartani a 
községet, ez lenne az első lépés. Ezeket a dolgokat mind meg kell oldanunk. A 
kommunális gép vásárlására van most egy keretösszegünk erre az évre, ezt 
szeretnénk az idén olyan hatékonyan felhasználni, hogy ezeket mind megoldja, de 
addig is én kísérleti jelleggel próbálom ezt megoldani, ha beválik a módszer minden 
évben egy utat kitakarítunk. Ahol erdei utas pályázatok voltak, ott eleve ki van 
takarítva. 
Kovács Levente: Ott is az a probléma, hogy a szélén puha, ahol két éve volt 
elvégezve, ott már egy méteres facsemeték vannak. 
Egyed József: A nagyobbakat ez sem vágja át, ez inkább olyan gyenge lombvágó, 
nem való arra, hogy az ilyet átvágja. Én azt javaslom, hogy ezt a kommunális gépet 
vegyük meg, a hótalanítóra és a sószóróra nagy szükségünk van. Abból az összegből, 
amiből a hótalanítási szolgáltatást professzionális cégnek kiszerződjük, minden 
évben vehetnénk egy kommunális gépet. Ezt a gépet megvásároljuk, aztán lássuk mi 
lesz belőle. 



Mihálydeák Ervin: A felújított utakról a leszállás milyen formába lesz megoldva 
vagy a sáncokon az átjárás? 
Egyed József: Elég sok áteresz van befogva a projektbe, a pozíciók nincsenek 
megadva, azt majd kitaláljuk, hogy mindenkinek jó legyen. A múltkori mezei 
utaknál is valamennyi be volt fogva, vásároltunk mi is pluszba. Itt még nincs sok 
elvégezve a munkából, nem jutottunk el még idáig.  
Mihálydeák Ervin: A Palló utcába aszfalt fog kerülni? 
Egyed József: A Palló utca még nincs közvagyonban sem. 
Mihálydeák Ervin: A kiállásnál onnan az aszfaltra lassan gyalog is alig lehet. 
Egyed József: Gondolkodtam azon én is, hogy ott egy olyan 5 méteres részt le lehetne 
aszfaltozni, hogy a kiállás legyen könnyebb. Azért nem tudtunk komolyabban azzal 
az utcával foglalkozni, mert nincs még közvagyonba.  
Kovács Attila: A tegnapi nap folyamán két helyszínre kellett vonuljanak az önkéntes 
tűzoltók, egyik az agyagásó, a másik az Erdőlő-út melletti árok, a tűzoltóparancsnok 
úr szerint szándékos gyújtogatás volt. Az idő jobb lett, elkezdődött a területek tűzzel 
való tisztítása. Fel szeretném hívni a lakosság figyelmét, hogy ezért nem csak 
büntetés jár, de APIA támogatás megvonás is. 
Szabó Ágoston-Attila: Amennyiben nincs több kérdés, hozzászólás, az ülést ezennel 
berekesztem. 
 
          

 
 

 
Ülésvezető elnök        Jegyző 

        Szabó Ágoston-Attila               Kovács Ileana-Éva 


